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El sènior masculí del CB Castellar 
salva la categoria després de vèncer 

el Sant Cugat per 75 a 72
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El ple 
reclama la 
llibertat de 
Franki
El jove terrassenc està 
empresonat acusat d’ultratge 
a la bandera espanyola. 
Els grups municipals van 
aprovar dimarts, per unani-
mitat, una moció de suport

josep graells

La primera mitja hora de 
la zona blava serà gratis

Diversos espais de 
Castellar s’omplen 
de cantades coralsLa mesura només s’aplicarà quan l’estacionament no superi els 30 minuts

Jazz, espectacles de llum i foc, 
havaneres, cinema, música clàs-
sica i sardanes seran les prota-
gonistes. El cicle comença el 27 
de juny i s’allargarà fins al 19 de 
juliol. Al programa hi ha noms 
com Port Bo, Van de Vinatxo, 
Laura Simó, Dealan i la London 
Gay Men’s Chorus. 

Tot a punt 
per a les 
Nits d’Estiu
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La música house i la cultura de club 
segueixen tenint cabuda a la nostra 
programació. I l’oferim amb la qua-
litat d’un dels millors DJ’s de la 
comarca: Joan Prat. Aquesta és la 
seva Cara B que ara podeu escoltar 
els divendres i els dissabtes, amb ses-
sions de mescles i recitals de la millor 
música house presentats amb el seu 
particular estil. I també amb l’All 
Music com a secció del programa en 
què en Joan Prat viu amb la màxima 
intensitat la música dance en un dels 
programes més veterans de la ràdio. 
La Cara B s’emet els divendres de 12 a 
2 de la nit, amb reemissió els dissab-
tes d’1 a 3 de la matinada.

La Cara B, divendres 
i dissabte nit

Durant el mes de juny es realit-
zarà el curs Joves, esports i vio-
lències, adreçat a coordinadors, 
entrenadors i membres d’entitats 
esportives. Aquesta acció forma-
tiva té per objectiu proporcionar 
eines que serveixin per treballar 
la prevenció de possibles conflic-
tes que es puguin donar en l’àmbit 
de l’esport. Té una durada de 20 
hores i es farà en tres divendres i 
dos dissabtes, del 6 al 20 de juny. 
Les sessions es realitzaran a Cal 
Botafoc, al carrer Sant Llorenç, 
7. Cal formalitzar una inscripció 
que trobareu al Punt d’informa-
ció abans del 3 de juny. 

Curs : Joves, 
esports i violència

Bona notícia per a la Biblioteca 
i els seus usuaris i usuàries. A 
partir d’aquests moments els 
serveis de la Biblioteca Antoni 
Tort s’amplien oferint-ne un 
que de ben segur agradarà molt 
als cinèfils i als teleaddictes. 
Us parlem de l’adquisició d’uns 
quants aurículars sense fils que 
permeten el visionat de pel-
lícules i de diferents canals de 
televisió disponibles. D’aquesta 
manera, no es molesta a la resta 
dels usuaris i usuàries.
Aquesta activitat que es podrà 
portar a terme durant l’ho-
rari d’obertura de la Biblioteca, 

Han arribat els 
auriculars

exceptuant les hores de funcio-
nament de les sales d’estudi, es 
podrà fer en petit grup o a títol 
individual. 
Un grup de persones podrà utilit-
zar els auriculars al mateix temps 
amb l’única condició lògica que el 
grup en qüestió s’haurà de posar 
d’acord sobre quina pel·lícula o 
documental triaran per a l’ocasió.  
Pel que fa  a la normativa de visio-
nat de pel·lícules i altres, propera-
ment us en donarem més detalls. 
Així doncs, ja ho sabeu, si teniu 
ganes de fugir una bona estona 
de la prosaica realitat i capbus-
sar-vos de ple en un bon argu-
ment, apropeu-vos a la Biblioteca 
Antoni Tort, parleu amb el per-
sonal del taulell i la diversió està 
servida. Això sí, les crispetes les 
deixeu a casa. 

EL LLIBRE DE LA 
SETMANA

‘Principi i fi ’ 
de Naguib Mahfuz

De què va...
Naguib Mahfuz, fa un retrat, 
de la vida al Caire durant la 
Monarquia. Els membres 
d’una família veuen com les 
seves vides trontollen amb 
la mort sobtada del pare.
Perquè el recomanem...
Una ocasió per conèixer una 
cultura i una història molt dife-
rents de la nostra. Un sistema 
patriarcal i jeràrquic que treu a 
la llum, amb massa facilitat, les 
seves febleses.
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El curs escolar 2007-2008 enfila la recta 
final. El professorat ja prepara els exàmens. 
Els i les alumnes comencen a estudiar força 
per a superar el curs. Enrere queda l’in-
tensa activitat que s’ha viscut als centres 
educatius durant tots aquests mesos. A 
banda de les hores dedicades a les assigna-
tures, s’han dut a terme iniciatives, algunes 
fora de les aules, en les quals els estudi-
ants han adquirit nous coneixements d’una 
manera més distesa i divertida.

L’escola El Casal va organitzar, el 
passat 25 de maig, un campionat de Futbol 
Sala. L’objectiu de l’acte esportiu era acon-
seguir beneficis pel projecte solidari que té 
en marxa i que porta per nom Som un bloc. 
Pares, mares, mestres, alumnes i amics 
van competir amistosament per una bona 
causa. Ara, estan preparant un festival de 
final de curs en el qual tots els alumnes 
faran una gran festa amb motiu del 40 ani-
versari de l’escola.

El Col·legi Immaculada, per la seva 
banda, ha apostat per un projecte medi-
ambiental, que es va iniciar l’any passat. 
Els nens i nenes s’encarreguen de fer sepa-
ració de deixalles a l’hora del pati. A més, 
porten carmanyola o embolcalls de paper. 
També tenen un hort, on hi han plantat 
carbassons, enciams i tomàquets. A final 
de curs, recol·lectaran aquestes verdures 
i faran una amanida conjunta. Els nens 
i nenes de sisè han fet un compostador 
de fusta, amb l’ajuda d’un professor, i els 
que es queden a dinar hi aboquen les dei-
xalles de menjador. També aquest curs, 
els alumnes han portat oli usat de casa i 
han fet sabó. El que ha sobrat l’enviaran a 
cases filipines. L’any que ve es vol endegar 
un nou projecte: la instal·lació d’un reg 
automàtic.

Els alumnes de l’escola Emili Carles 
Tolrà han dut a terme, durant el mes de 
maig, les Jornades de Descobriment. Per 
aquest motiu, els alumnes de sisè van 
rebre la visita de dos esportistes d’elit: 
Almudena Cid, una gimnasta que ja ha 
participat en tres olimpíades i que s’està 
preparant per les de Beijing, i Manuel Con-
cepción, un esportista de 18 anys, saltador 
de perxa, que ha assolit el subcampionat 
del món júnior en saltar 5,10 metres.

L’escola Sant Esteve va participar, 
el passat 30 d’abril, als campionats d’es-

  Alumnes de l’escola Immaculada, al pati de l’escola, on tenen cura d’un hort. || IMatges cedIdes

  Campionat d’escacs dels alumnes de 6è de l’Escola Sant Esteve, celebrat el 30 d’abril.

  Xerrada “Mirant el cel”, a l’IES Puig de la Creu.   P3 de l’escola Sol i Lluna fent experiments.

Més enllà dels llibres 
 Marina Antúnez

cacs. Aquests, també van comptar amb 
escoles de fora: el Mil·lenari de Carde-
deu, Sant Martí de Llobregat i Sadako 
de Barcelona. L’activitat va tenir lloc a la 
Sala Blava de l’Espai Tolrà. Després d’es-
morzar, un mestre d’escacs de Barcelona 
i el Club d’Escacs Castellar van explicar 
com s’havia de començar a jugar. Es van 
fer quatre partides i, al final, els alumnes 
del Sant Esteve van donar uns obsequis de 
l’Ajuntament als petits visitants.

El CEIP Mestre Pla va dedicar una 
setmana cultural a les olimpíades. Cada 
classe va triar un país per a representar i 
va organitzar activitats per a conèixer el 
país: geografia, història, economia, cultura 
i tradicions. El dia 25 d’abril es va fer la des-
filada dels 19 països participants. Els pares 
i mares van fer de públic de la cerimònia. 
Després, va arribar la tradicional mascota 
olímpica, el Blaqui, seguida de la flama olím-
pica. Del 26 al 30 d’abril es van fer tornejos 
i activitats esportives, fins la cerimònia de 
clausura, que va consistir en una desfilada 
de tots els països participants.

El Joan Blanquer ha realitzat una acti-
vitat anomenada Compartim projectes. Cada 
classe triava un tema per a desenvolupar, 
un projecte de treball, que després compar-
tia amb la resta de companys de l’escola. Es 
tracta d’un treball globalitzat, interrelaci-
onant aprenentatges de diferents àrees i 
també s’aprofita per aplicar els nous proce-
diments o les noves tecnologies.

El CEIP El Sol i La Lluna té un fun-
cionament diferent. Treballa amb currícu-
lum integrat que, com la mateixa paraula 
indica, engloba tots els continguts per tal 
que els alumnes adquireixin els conceptes 
de manera global i no seleccionada. Tre-
ballen sense llibres de text i basen l’apre-
nentatge en la conversa. Enguany van dur 
a terme una activitat molt divertida d’ex-
periments amb farina i aigua. 

L’IES Castellar ha organitzat un 
cicle de conferències cada dos mesos 
sobre persones reconegudes del muni-
cipi: Ramon Casamada, Miquel Desclot i 
Ernest Gallart i Sílvia Sáiz van ser con-
vidats. Aquestes xerrades, conjuntament 
amb l’IES Puig de la Creu, intenten ser 
molt participatives. Els alumnes d’aquest 
segon institut, d’altra banda, també van 
rebre la visita del productor del documen-
tal que havien anat a veure a Barcelona, 
Mirant el cel, que parla dels bombarde-
jos italians que van tenir lloc a Barcelona 
durant la Guerra Civil. 

Els centres educatius de Castellar aposten per les  activitats lúdiques per estimular la creativitat i coneixements dels estudiants



  Parquímetre de Sala Boadella. || j.g

  Un membre de l’Assemblea mostrant una pancarta en defensa de Franki. || j.g

Mitja hora gratuïta 
a les zones blaves

El ple municipal, amb Franki

 Ànnia Garcia

 A.G.

El ple del passat dimarts va 
aprovar per unanimitat l’esta-
bliment de noves tarifes d’esta-
cionament a les zones blaves del 
municipi. Així, s’establirà mitja 
hora gratuïta, “amb l’objectiu 
de fomentar la mobilitat dels 
vehicles a les zones del centre i 
comercials”, segons va explicar 
el regidor de l’Àrea Econòmica, 
Òscar Lomas.

La mesura, però, només 
s’aplicarà en els casos en que l’es-

Francesc Argemí, conegut com 
a Franki, va protagonitzar part 
del ple municipal. El grup muni-
cipal de L’Altraveu va presentar 
una moció, a instàncies de l’As-
semblea de Joves de Castellar, 
en la qual es reclamava la lliber-
tat de Franki i l’abolició del delicte 
d’ultratge a la bandera. Durant la 
lectura del text, tres membres 
de l’Assemblea van mostrar unes 
pancartes en el mateix sentit, i es 
van repartir fulletons informatius 
al respecte.

En paral·lel les tarifes horàries pugen deu cèntims i aparcar una hora costarà 0’80 euros

tacionament no sigui superior 
als trenta minuts. El grup muni-
cipal de Convergència va incidir 
en aquesta qüestió: “Creiem 
que la modificació no recull 
amb exactitutd el que el govern 
havia publicitat”, va dir la regi-
dora Gemma Perich. També des 
d’Esquerra Republicana de Cata-
lunya, el regidor Jordi Perma-
nyer va puntualitzar aquesta 
qüestió, afegint que “per un esta·
cionament superior als trenta 
minuts, s’haurà de pagar ínte·
grament”. 

Al costat d’aquesta modifi-

cació, també es va aprovar una 
pujada de les tarifes. Fins ara, una 
hora d’entacionament en zona 
blava costava 0’70 euros. Després 
de l’aprovació al ple, el cost serà 
de 0’80 euros per hora.

taxes del mercat || La mateixa 
proposta de modificació d’orde-
nances incloïa l’aprovació de les 
taxes del Mercat municipal. L’or-
denança estableix el que hauran 
de pagar el supermercat, el bar i 
l’aparcament en concepte de man-
teniment de l’equipament. “S’han 
fet unes previsions de despeses 

El text presentat, que es va 
aprovar per unanimitat, repassa 
els fets que van tenir lloc a la Festa 
Major de Terrassa l’any 2002, 
quan es van produir diversos 
intents de despenjar la bandera 
espanyola de l’Ajuntament. Mesos 
després es van detenir dos ega-
rencs, que van ser condemnats 
a presó tot i que “la policia no 
va reconèixer cap de les perso·
nes acusades”, segons la moció. 
Francesc Argemí va ser condem-
nat a més de dos anys de presó, 
condemna que compleix actu-
alment des de finals del mes de 
març a la presó de Can Brians 2. 

Durant el procés, es va sol·licitar 
l’indult a l’estat espanyol, extrem 
que va ser denegat.

Segons va defensar Gemma 
Ubasart, regidora de L’Altraveu, 
“els fets que es troben en l’ori·
gen són irrisoris”. El grup també 
considera que “Franki no només 
es troba a la presó per haver 
esquinçat una bandera, sinó 
per haver estat i ser una de les 
persones més actives dels movi·
ments socials vallesans”. 

A banda de l’alliberament, 
el text reclama també a la Gene-
ralitat de Catalunya que revisi el 
procés judicial. 

per aquest any 2008”, segons va 
explicar Lomas. Després, s’han 
aplicat els coeficients previstos a 
les bases del concurs públic d’ad-
judicació. Així s’han calculat unes 
quotes de més de 6.000 euros per 
l’aparcament, 2.300 per al super-
mercat i de prop de 200 euros 
per al bar. Des de l’oposició es va 
demanar la creació d’una comissió 
que d’aquí un any pugui valorar si 
les previsions aprovades “es cor·
responen amb la realitat”, i en 
cas que no sigui així, es reajustin 
les quotes “a l’alça o a la baixa”, 
segons Permanyer. 
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El TEB suspendrà 42
contractes a Barcelona

  Ànnia García

  Redacció

La Fundació Taller Escola Barce-
lona (TEB) va presentar dilluns 
de la setmana passada un expe-
dient regulador de treball. L’enti-
tat extingirà 42 contractes i sus-
pendrà temporalment altres 45. 
Les mesures afectaran els quatre 
centres laborals i ocupacionals de 
TEB a Barcelona, i no al centre de 
Castellar del Vallès. Tots donen 
feina a persones amb disminució 
psíquica.

Segons Francesc Martínez 
de Foix, director gerent de TEB 
Barcelona, “el centre de Caste·
llar té diversos avantatges”. 
“Tot i que l’entorn industrial 
ha canviat, encara va creixent”, 
ha dit, i ha afegit que “a Caste·
llar hi ha una plantilla d’unes 
100 persones, per tant es pot 

  Part d’una de les cadenes d’embalatge que funcionen al TEB Castellar. || josep graells

Les persones interessades en 
encendre una foguera per cele-
brar la revetlla de Sant Joan ja 
poden sol·licitar el permís cor-
responent a l’Oficina 21 del con-
sistori. El permís serà imprescin-
dible per fer fogueres la nit del 
23 de juny, a més, aquestes han 
d’acomplir una sèrie de requisits. 
El proper dia 6 de juny s’acabarà 
el termini per fer les sol·licituds. 
L’Oficina 21 està situada al carrer 
Sant Llorenç, número 7. Per a 
més informació es pot trucar al 
telèfon 93.714.40.40.

Tot a punt per la
revetlla de Sant Joan

defensar millor”. També s’ha de 
comptar que a la vila, TEB Cas-
tellar també treballa per l’Ajun-
tament en tasques de jardineria i 
distribució, entre d’altres.

problemes globals || Els factors 
que han obligat la Fundació a rees-
tructurar la plantila són diversos. 
D’una banda, hi ha la deslocalitza-
ció empresarial, que està afectant 
especialment als sectors amb els 
que treballa el Taller Escola Bar-
celona, com ara el de petits elec-
trodomèstics o el tèxtil. S’han de 
sumar l’envelliment de part de 
la plantilla i la crisi econòmica 
que des de fa uns mesos “ha fet 
baixar molt les comandes”.

Del total d’acomiadaments, 
entre 13 i 14 persones podran 
recol·locar-se a altres centres del 
mateix Taller Escola Barcelona, 
mentre que altres cinc treballa-

dors, càrrecs intermitjos de l’or-
ganització, perdran la feina.

En altres 45 casos s’ha 
optat per fer una suspen-
sió temporal dels contractes: 
“Es tracta de gent que per 
manca de comandes, ja estan 
parades”, diu Martínez de Foix, 
“per tant la idea és que cobrin 
l’atur perquè TEB no pot man·
tenir les seves nòmines”. Quan 
la feina torni a pujar, previsi-
blement per la campanya de la 
tornada a escola de setembre, 
es tornaran a contractar.

El director gerent de TEB 
Barcelona creu que es tracta 
d’una situació “transitòria”. Fa 
uns sis anys que la fundació tre-
balla en una reconversió que li 
permeti adaptar-se a les noves 
necessitats de la indústria, però 
“els canvis han anat més ràpid 
que la reestructuració”. 

Coincidint amb la revet-
lla, des de l’Ajuntament també 
demanen precaució a l’hora de 
fer servir els articles pirotècnics. 
Es recomana tirar els petards al 
centre dels carrers, tot evitant 
els marges amb vegetació. A més, 
està prohibit fer servir pirotècnia 
a menys de 500 metres de terreny 
forestal, mesures que tenen com a 
objectiu últim evitar que es pro-
dueixin incendis.

Per últim, el consistori 
demana civisme, tant pel que fa 
a no malmetre el mobiliari urbà 
amb els elements pirotècnics com 
pel que fa a no causar molèsties 
innecesàries a la ciutadania. 

La plantilla del centre de Castellar del Vallès es mantindrà íntegrament

‘Parlem 
d’aigua’ amb 
L’Altraveu
L’entitat castellarenca L’Altra-
veu organitza el proper dijous 
una nova trobada en el marc 
del cicle Les tardes amb L’Al-
traveu. La trobada porta per 
títol Parlem d’aigua, a la qual 
s’ha convidat Mario A. Ersin-
ger, tècnic en control d’ai-
gües, que parlarà sobre el tipus 
d’aigua que se’ns suministra i 
com podem racionalitzar els 
nostres consums. La trobada 
tindrà lloc dijous 5 de juny, a 
partir de les 20:15 hores, al local 
de L’Altraveu, que està situat al 
passeig, número 142. L’acte és 
gratuït i obert a la participació 
de tothom. 
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  Taula informativa del tabac. || j.g

El Dia Mundial Sense 
Tabac se celebra dissabte

 Marina Antúnez

Amb motiu del Dia Mundial Sense 
Tabac, que se celebra demà 31 de 
maig, l’Àrea Sociosanitària de 
l’Ajuntament de Castellar del 
Vallès i l’Àrea Bàsica de Salut han 
realitzat una campanya de cons-
cienciació durant tota aquesta 
setmana. 

El passat dilluns es va pre-
sentar la Setmana Sense Fum, 
que s’ha allargat fins dissabte. Es 
van distribuir diversos materi-
als a la Biblioteca, Serveis Socials 
i Salut, DPEIO i Ajuntament. 
S’hi poden trobar cartells de la 
semFYC (Sociedad Española de 
Medicina de Familia y Comunita-
ria), díptics informatius elaborats 
per la Federació de Salut Comuni-
tària de Catalunya, punts de llibre 
i uns fulls on, tothom qui ho vulgui, 
pot escriure-hi les seves reflexi-
ons, els seus comentaris, les opi-
nions que li suggereix la setmana 
i,  fins i tot, poemes. 

A més, enguany, Castellar 
del Vallès s’adhereix al lema de 
l’OMS (Organització Mundial de 
la Salut), centrat en la qüestió del 
màrqueting i els joves, que porta 
per nom Trenca la xarxa de la 
comercialització del tabac. 

Segons ha explicat el cap de 
l’Àrea Sociosanitària, Joan Elvira, 
“els costos de la campanya són 
mínims, tot el material és reci·
clat, les reflexions tampoc no 
costen pràcticament res. No hi 
ha massa pressupost i per això 
hem optat per una opció més 
econòmica”.

una campanya més llarga || Con-
juntament amb el CAP (Centre 
d’Atenció Primària), l’Ajuntament 
ha elaborat cartells al voltant del 
tabac, que s’han penjat als pas-
sadissos de l’ambulatori. De fet, 
aquesta àrea allargarà la campa-
nya contra el tabac un o dos mesos 
més, durant els quals es repar-
tiran guies per als qui vulguin 
deixar de fumar.   La xerrada es va fer a l’auditori del Casal Catalunya. || cedIda

Xerrada per als 
avis sobre l’estiu

 Redacció

S’acosta l’estiu i cal tenir pre-
caucions en matèria de segu-
retat i de salut. Un dels col-
lectius que ha de tenir més 
cura quan s’apropa aquesta 
estació és la gent gran. Per això. 
dilluns passat, la Policia Local, 
els Mossos d’Esquadra i l’Àrea 
Bàsica de Salut van fer una 
xerrada sobre consells pràctics 
a l’estiu que va comptar amb la 

presència d’una trentena de per-
sones.

La infermera Mercè López va 
explicar les precaucions que cal 
tenir amb l’arribada de la calor. 
El cap de la Policia Local, Joan 
Alonso, el mosso César Galván i el 
sergent coordinador de l’Oficina 
de Relacions amb la Comunitat de 
la comissaria de Sabadell, Jordi 
Alzina, van parlar sobre seguretat 
a l’habitatge, possibles furts i les 
petites estafes relacionades amb 
les companyies de serveis. 
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La plaça Major ja té jocs
Més d’un miler d’escolars de la vila han escollit els jocs que s’ubicaran a la zona lúdica de la plaça 

  Mireia Sans

Ja hi ha resultats. 1.256 infants de 
la vila van prendre part del procés 
participatiu. I és que durant 10 dies, 
els nens i nenes de 1er a 6è de primà-
ria de Castellar han tingut la opció 
d’escollir quins elements lúdics 
volen que hi hagi a la zona de jocs 
que es farà a la plaça Major, entre 
el passeig Tolrà i fins a la mateixa 
plaça. 

Cada grup d’edat escollia 
entre diferents jocs, en base a uns 
plafons que se’ls ensenyaven amb 
imatges de la zona lúdica. Els nens i 
nenes de 1r i 2n van escollir la molla 
de serp, la de cotxe i una molla amb 
capacitat per a quatre infants. A 
més, un 80% dels alumnes van 
votar per la roda giratòria gegant. 
També,  conjuntament amb els de 
3r, 4t i 5è, van escollir el gronxador 
de cistella. A més, també van votar 
majoritàriament el pont format 
per una barra que gira i balanceja 
i la tirolina, conjuntament amb els 
de 6è. I, finalment, els més grans, 
també van ser els encarregats d’es-
collir les casetes pels infants i van 
triar una caseta gran amb un teulat 
de dos vessants. 

Més enllà d’escollir els ele-
ments predefinits que se’ls expo-
sava als alumnes, els nens i nenes 
també van exposar les seves pro-
postes, com ara la col·locació d’un   Dos dels jocs escollits pels infants per a l’àrea lúdica. || cedIdes

El CEC fa 
un circuit
d’arquitectura 
popular 

El Centre Excursionista de 
Castellar (CEC) ha elaborat el 
primer circuit d’arquitectura i 
paisatge de pedra seca de Cas-
tellar (centrat sobretot en aixo-
pluc o barraques de vinya). Una 
recerca que es va reprendre el 
mes d’octubre de l’any passat, 
partint de la recerca que havia 
començat en Ramon Vila, que 
ja havia classificat una dotzena 
d’aixoplucs a instància d’en 
Roger Rocavert. 

En les properes marxes 
o caminades populars organit-
zades pel CEC s’aprofitarà el 
circuit o només una part perquè 
sigui conegut per la majoria de 
la població, amb la intenció que 
el valorin com a tal. Posteri-
orment, es donarà a conèixer 
a tots els grups de l’entitat el 
circuit amb un mapa en el que 
es podrà trobar la localització 
dels elements. 

Actualment ja s’han loca-
litzat 141 elements amb el 
voltant desbrossat, ampliant 
amb escreix la dotzena que es 
coneixien fins ara. La tècnica 
de la pedra en sec ha possibi-
litat un seguit de construcci-
ons de magnitud i funcions dife-
rents i amb una gran utilitat en 
les feines del camp. 

  Redaccióaparcament de bicicletes, de taules 
de ping-pong o taules de picnic. 
“Els nens i nenes han participat 
en allò que se’ls demanava i amb 
moltes ganes”, va dir la regidora 
de participació, Antònia Pérez.

Les sessions comptaven 
també amb una part teòrica que 
permetia als  nens i nenes conèixer 
que vol dir participació. Segons la 
regidora de Participació, l’objec-
tiu era demostrar als infants que 
poden tenir capacitat per decidir 
sobre aspectes que els afecten en 
el dia a dia del seu municipi. “Tot i 
això, esperem que quan els nens 
i nenes vegin els jocs ja instal·
lats entendran encara més el 
procés”, va dir Pérez. 

consell d’infants || Aquest procés 
participatiu ha estat un primer pas 
per ensenyar als nens i nenes a 
participar.  “Volíem fer el Consell 
d’Infants i aquest ha estat un 
punt de partida”, va apuntar la 
regidora. A partir d’aquest punt, la 
regidoria té la intenció de comen-
çar a elaborar un reglamanet del 
Consell d’Infants, que, per la regi-
dora, “ha de ser senzill, perquè és 
per infants”. 

Ara els partits polítics i el 
Consell Escolar hauran de posar 
en marxa aquest futur Consell. En 
aquesta comissió, hi participarien 
els nens i nenes de 5è i 6è de primà-
ria del municipi. 

  Una imatge de la zona lúdica de l’Espai Tolrà. || josep graells
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Es posa en 
marxa un 
curs d’esport 
i violència 

L’Ajuntament de Castellar con-
juntament amb la Secretaria 
General de Joventut de la Gene-
ralitat estan duent a terme a la 
vila una experiència pilot ano-
menada El projecte de prevenció 
de violències, que vol abordar en 
detall les violències que afecten 
els joves. Aquest projecte es 
traduirà en la posada en marxa 
de la segona edició del curs 
Joves, esports i violència: marc 
teòric o propostes d’intervenció. 
El curs va adreçat a coordina-
dors, entrenadors i membres 
d’entitats esportives. L’objec-
tiu d’aquesta acció formativa és 
proporcionar eines que servei-
xin per treballar en la preven-
ció de conflictes que es puguin 
produir en l’àmbit de l’esport. 

Les sessions tindràn lloc 
a Cal Botafoc, situat al carrer 
Sant Llorenç, 7. El curs es durà 
a terme durant el tot el mes de 
juny. Serà els divendres i els dis-
sabtes 6, 7, 13, 14 i 20, en horaris 
de tarda i matí. Les persones 
interessades en participar-hi 
poden tramitar la inscripció al 
Punt d’Informació Juvenil fins 
el dia 3 de juny. Tots aquells que 
vulguin també poden trucar al 
telèfon 93.714.34.27 

  Redacció

El joc acosta dues 
generacions de vilatans

  Mireia Sans

El joc entre adults i infants va ser 
el protagonista de les activitats 
de la Ludoteca Les Tres Moreres. 
I és que el centre va celebrar la 
setmana passada la Setmana del 
Joc Intergeneracional. En el marc 
d’aquesta activitat, la Ludoteca 
es va desplaçar dijous a l’Obra 
Social Benèfica perquè infants 
i, en aquest cas, àvies prengues-
sin part, conjuntament, al taller 
d’engalanament i festes de l’Obra 

  Àvies i infants van prendre part del taller d’engalanament i festes que organitza l’Obra Social Benèfica. || tXell fabà

Social. “Aquesta activitat ajuda 
els nens a veure que els avis no 
són gaire diferents a ells: que 
també riuen i juguen”, va dir 
Judit Avellaneda, responsable de 
la ludoteca.

Les àvies de l’Obra Social 
ensenyaven als nens i nenes com 
fer caramels gegants que es pen-
jaran per Festa Major al patí de 
l’Obra Social com a engalanament 
per la festa d’aquest any. Els més 
petits van aprendre ràpidament 
la tasca a realitzar. “Pels avis, el 
contacte amb els nens és molt 

important, quan passen uns 
quants dies sense visita de les 
escoles, els avis ho noten”, va dir 
la responsable de l’Obra Social, 
Txell Fabà.

I aquesta mateixa setmana, 
dijous, els avis han tornat la visita 
als nens i nenes i s’han despla-
çat fins a la ludoteca Les Tres 
Moreres. Han anat fins al centre 
a gaudir de les activitats d’oci que 
fan els més petits. Aquest cop, 
els nens i nenes han actuat com a 
amfitrions, ensenyant als avis les 
seves activitats. 

èxit de participació || Segons Ave-
llaneda, la Setmana del Joc Inter-
generacional d’enguany ha estat 
tot un èxit. “Aquest any hi han 
participat quasi la meitat dels 
pares de la ludoteca, mentre que 
altres anys costava molt involu·
crar·los ”, va dir Avellaneda.

Els dies de més afluència van 
ser el dilluns i el dimecres quan 
van ser molts els pares i mares 
que es van acostar fins la ludoteca 
Les Tres Moreres. A més, també 
van prendre part germans i ger-
manes i avis i àvies.  
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LA BÚSTIA podeu escriure els missatges per aquesta secció a lactual@castellarvalles.cat. 
deixeu nom, cognom, número de telèfon i número del dNI. Màxim 15 línies a doble 
espai. les cartes poden ser extractades.els escrits es publicaran per estricte ordre 
d’arribada. les opinions han de ser respectuoses amb les persones i institucions.

Discapacitats: no 
hem de tenir por a 
la diferència

a la nostra societat. 
La intervenció d’en Joan  ens van 
mantenir bocabadats a tots. Va 
demanar tolerància i respecte. 
Ens va explicar les experièn-
cies que ell va tenir en un psiqui-
àtric, un relat que et transpor-
tava al segle XIX: electroxocs, 
drogues que anul·len els senti-
ments, infermeres vigilants… 
Va acabar la xerrada dient–nos: 
“Com reconeixes un boig, on és 
la línia ?”
En Sergi Cutillas ens va enco-
manar el seu somriure i opti-
misme. L’any 91 va tenir un acci-
dent de cotxe i ara és paraplègic. 
En el torn del debat, la conclu-
sió a què vaig arribar és que l’ad-
ministració no fa prou, utilitza la 
paraula IMPULSAR però no la 
de GARANTIR, que ens hauria 
d’arribar més informació sobre  la 
gent amb discapacitats físiques o 
mentals en els mitjans de comu-
nicació. També a les escoles, els 
nens tenen una crisi de valors 
molt gran, manca el “coneixe-
ment” de tot plegat, la diferència 
ha de ser un valor, no se li ha de 
tenir por. 

 Mercè carbonés

El 14 de maig vaig poder assistir a 
una nova xerrada de Res Pública i 
espero poder assistir-ne a més ja 
que en vaig sortir molt satisfeta. 
Aquest cop el títol era  Persones amb 
discapacitats aquí i avui. La majoria 
dels assistents eren persones afec-
tades directament o indirecta.
La presentació va ser a càrrec 
d’en Rafa Homet amb tres convi-
dats que trenquen tòpics: en Pere 
Farrés, director d’una escola d’edu-
cació especial a Sabadell, en Joan 
Garcia de l’emissora Radio Nikòsia 
on parlen de les malalties mentals 
des de les seves pròpies vivències i 
Sergi Cutillas, tècnic de so i munta-
dor musical amb una discapacitat 
física.
En Pere Farrés va insistir en la pre-
paració de la ciutadania mitjançant 
l’educació i els valors, per poder ser 
en un futur ciutadans de primera i 
de ple dret  i participar activament 

Qualsevol dia qualsevol de 
nosaltres pot ser “feble” com 
ells... Bé, us recomano a tots 
d’assistir a les xerrades que ens 
ofereix la Res Pública, jo en vaig 
sortir molt enriquida.

Una vegada més, el pa de Santa Quitèria

La  benedicció del pa és l’acte central de la Festa de Santa Quitèria. 
D’aquesta santa es diu que va deslliurar la població de la ràbia. Segons 
la tradició, es feien uns panets que es donaven al bestiar per guarir-lo.
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josep graells

Res a veure entre 
bens i carrers

Menys criticar i 
més costat a
la UE Castellar

Franki llibertat!

 plataforma de veins i comerciants 
afectats per la vianantització dels 
carrers sala boadella i Montcada

 Xavier soley

 ajcv

Ja fa uns quants mesos, per no 
dir des de començaments de 
temporada, que des d’algun mitjà 
de comunicació local pel que fa 
a la UE Castellar i en especial a 
la junta directiva que encapçala 
Manel Pérez sols es veuen defec-
tes amb una crítica destructiva i 
ferotge i segons aquest mitjà no 
es fa res ben fet. Tot és dolent, 
això ja ho dèiem que passaria, i 
ara què? Un club modest crec sin-
cerament que es mereix un altre 
tracte. Moltes han estat les juntes 
directives que han portat el club 
fins on està amb anys difícils i com-
plicats, i d’altres més gloriosos.
Ja fa temps que estic recopi-
lant dades i cròniques, fotogra-

fies i comentaris dels quasi 100 
anys de la vida del club per poder 
publicar la seva història amb 
motiu del Centenari (el 2011). El 
que he trobat és la ferma unió 
que hi havia entre tots, tret de la 
ressaca de la Guerra Civil, post-
guerra i els dos o tres anys difícils 
a finals dels cinquanta en què va 
desaparèixer el primer equip.
No pot ser que un club, modest 
però molt digne amb pocs socis 
però fidels, tingui capelletes i una 
crítica tan poc constructiva per 
part d’algun mitjà que no sé què 
ha de buscar amb aquesta política 
de veure sempre el got mig buit en 
lloc de mig ple... Amb el sistema 
d’aixecar rumors no es va enlloc. 
El rumor és l’antesala de la notícia, 
diuen, però jo diria que és l’antesala 
del rotllo barroer. Si no fixem-nos 
en el munt de rumors de fitxatges 
propers de jugadors per la propera 
temporada de clubs d’elit, i de cada 
100 noms n’encertaran 10 i llavors ja 
diuen que és una exclusiva ja anun-
ciada. Home, no fotem!!
L’equip femení és un exemple que 
sols es parla per un costat. No es 
comenta massa que les jugado-
res es van negar a pagar una part 
del carnet, que moltes vegades 
només eren dues o tres a entre-
nar, que l’apatia era general... Per 
què no es diu tot? Una entitat com 
la UE Castellar només es mereix 
que tots pugem al mateix tren i fer 
suport a qui el dirigeix. O no? Una 
sentada i una conversa solucionen 
les coses. El que no ho fa és tirar 
pedretes i criticar al darrera. Així 
no arribarem enlloc i el club no s’ho 
mereix. O així m’ho sembla!

Benvolgut Senyor Gálvez, 
Ens sap molt greu que no 
hagi entès res de l’escrit al 
que vostè feia referència la 
setmana passada.
En primer lloc el volem informar 
que la nostra associació té dos 
membres a la comissió de segui-
ment i ja que vostè va assistir a 
la segona reunió de dita comissió, 
es podria haver pres la molèstia 
de saber qui eren els assistents a 
l’esmentada reunió.
Li volem demanar disculpes per 
fer servir un llenguatge massa 
metafòric, però de totes formes 
no entenem d’on treu vostè tot el 
que diu.
En el nostre escrit només es 
descriu un estat d’ànim, o més 
ben dit de desànim i resigna-
ció davant la impossibilitat d’ar-
ribar a un mínim consens amb 
aquells que tenen la raó abso-
luta, i fan servir raonaments com 
el de vostè: “Això és així”. No, 
senyor Gálvez, això no és així, ni 
tot és blanc, ni tot és negre, entre 
mig hi ha una infinita gamma de 
grisos, dins la qual possiblement 
podríem trobar la veritable raó.

Des del 28 d’abril el Franki es a la 
presó. Aquest jove de Terrassa 
està condemnat injustament en 
un judici ple d’irregularitats pels 
delictes d’ultratge a la bandera, 
atemptat a l’autoritat i desor-
dres públics durant una cerca-
vila reivindicativa dins els actes 
de la festa major de Terrassa de 
2002. Ningú ha pogut demostrar 
mai que ell fos l’autor d’aquests 
fets i el jutge del cas és un fiscal 
militar, ja en temps de la dicta-
dura. D’aquesta manera tot fa 
pensar que ens trobem davant 
d’un nou cas de persecució polí-
tica contra les persones que par-
ticipen de moviments socials 
revolucionaris i transformadors, 
dels que en Franki en formava 
part activa i militant. A Caste-
llar l’Assemblea de Joves també 
dóna suport a la campanya pre-
sentant conjuntament amb L’Al-
traveu una moció al ple, que va 
ser aprovada per unanimitat.

El Dia Mundial Sense 
tabac l’ajudarà a 
deixar de fumar?

EL DILEMA

Sí que ho deixaré. Em queden 
un parell de cigarros a casa 
i quan s’acabin ja plego. En 
sec, sense pastilles ni cara-
mels. Fins i tot l’encenedor el 
deixaré a casa!

Francisco Gutiérrez
jubilat

No fumo, però penso que 
aquests dies mundials no fun-
cionen. Amb la llei antitabac 
va quedar demostrat que la 
gent segueix fumant. Surt del 
restaurant per anar al carrer.

Anna Margalef
psicòloga

Ho intentaré. L’any passat ho 
vaig intentar i ho vaig acon-
seguir durant vuit mesos. 
Però ara hi he tornat. Fumo 
menys, però fumo. Ho tornaré 
a intentar!

Carme Díaz
carnissera
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de valors en el sistema tarifari 
que permeti adequar les tarifes al 
que es considera un consum res-
ponsable (màxim de 110 litres per 
persona i dia). Actualment, la tari-
fació del consum es fa en blocs de 
6 m3 per habitatge i mensualitat, 
amb bonificacions per a les famí-
lies nombroses. Aquest model no 
té massa en compte el nombre de 
persones que viuen a cada habi-
tatge, el que seria lògic per esta-
blir la tarifació. L’Altraveu con-
sidera que la modificació del 

sistema tarifari s’ha de fer seguint 
els criteris següents: 1.- L’aigua té 
un valor essencial i com a tal no 
la podem malmetre. 2.- L’aigua 
la paguem molt barata. Actual-
ment, una família de 4 membres, 
a 110 litres per persona i dia, con-
sumeix uns 40 m3 al trimestre. 
Això representa 18 m3 del primer 
bloc, el mateix pel segon i 4 m3 del 
tercer bloc. El cost d’aquesta aigua 
és aproximadament d’uns 7 euros 
el trimestre, la resta són manteni-
ments, cànons i impostos. 

3.- La presa de consciència del 
valor de l’aigua ha d’anar acom-
panyada d’un sistema tarifari 
raonable. Com que a Castellar, 
la mitjana de persones per habi-
tatge està al voltant de 3, l’Altra-
veu proposa: a) Establir blocs de 
consum de 5 m3. Un habitatge 
de 3 membres, a 110 litres per 
persona i dia, hauria de consu-
mir al trimestre un màxim de 30 
m3, i per tant amb els 2 primers 
blocs en tindria suficient. b) 
Bonificar amb els m3 que garan-

La tarifació de l’aigua

a poques setmanes el 
consistori va aprovar 
per unanimitat (?) 
una nova ordenança 

que hauria de servir per fer un ús 
més racional de l’aigua i per redu-
ir-ne el consum. El desplegament 
d’aquesta ordenança ha d’anar 
acompanyat per una nova escala 

 L’Altraveu

F

teixin el consum responsable 
(110 litres persona i dia), els habi-
tatges de més de tres persones 
que ho sol·licitin i d’acord amb 
el padró. c) Per no gravar massa 
les persones que viuen soles, 
incrementar el preu del primer 
bloc de consum segons l’IPC. d) 
Incrementar substancialment i 
de forma progressiva el preu de 
la resta de blocs, gravant força 
el tercer bloc i molt el quart, 
aquells que sobrepassen els 110 
litres per persona i dia. 

Tenim dret
 a Internet

n’hauríem de tenir, 
de la mateixa manera 
que, avui, tenim dret a 
la informació, a l’edu-

cació o a l’habitatge (glups!).
Com tot avenç tecnològic, cal un 
temps perquè es popularitzi. I 
aquest període de transició ja ha 
passat. Sobretot en les generaci-
ons més joves, Internet és el mitjà 
de comunicació preferit. A l’ense-
nyament, a l’empresa, en l’oci... el 
seu creixement és exponencial. 
Entre els més grans, molts s’hi 
ha apropat sense gaire dificul-
tat. I només uns pocs mantenen 
la seva vida al marge de la xarxa. 
En definitiva, que la majoria de 
la població actual (i no diguem 
d’aquí deu o vint anys) ja n’és 
usuària habitual.
Avui, una connexió a Internet, 
entre naps i cols, no costa menys 
de 35 € al mes. Telefónica, una 
empresa privatitzada que encara 
gaudeix de tants privilegis com 
prestigi entre els seus clients 
(potser perquè cap empresa de 
comunicacions ha pogut mai 
competir-hi en igualtat de condi-
cions en telefonia fixa), ho fa per 

uns 60 € al mes (ADSL, línia tele-
fònica i IVA) i oferint 3 megues 
de velocitat quan en la majoria 
de casos la connexió no arriba 
al mega (comproveu-ho amb un 
test de velocitat, a la xarxa en 
trobareu). Per aquest motiu i 
altres de molt pitjors, l’OCU va 
plena de denúncies a empreses 
de telefonia.
Per tot això, aplaudeixo la inici-
ativa de molts ajuntaments de 

Catalunya, entre ells el de Caste-
llar, d’oferir zones Wi-fi als seus 
habitants, i els encoratjo a esten-
dre-les. També, encoratjo a tots 
els que pagueu la connexió a fer 
com el meu veí: desencriptar-la 
i oferir-la a tothom. Potser així 
es farà més aviat realitat l’afir-
mació del títol i les companyies 
de comunicacions deixaran de 
donar gat per llebre i d’escanyar-
nos individualment. 

  Gerard Vilanova

  Nous horitzons. || joaN MUNdet

ON BRAMA LA TONYINA   Pere Roca

O

Gairebé un any

  Pepe González* 

l 16 de juny farà 
un any de la cons-
titució de la nova 
majoria de govern. 

Han estat mesos intensos d’un 
equip amb poca experiència en 
administració local, però amb 
coneixements i experiències de 
gestió que ha estat de gran utili-
tat. Pràcticament tots els temes 
han estat abordats i intensa-
ment discutits. Avui el nostre 
projecte és encara més sòlid, 
més complet, més reflexionat. 
Però no faré una anàlisi siste-
màtica de les accions d’aquest 
any, sinó més aviat unes pin-
zellades que són per nosaltres 
molt significatives.
La primera té a veure amb l’or-
ganització de l’Ajuntament. Les 
mancances, en vies de solució, 
eren patents, pròpies d’una 
administració de poble que 
ha crescut sense criteri i que 
encara no ha arribat al nivell 
de professionalització i entitat 
que Castellar necessita. Cla-
moroses eren les deficiències 
del departament econòmic i la 

falta de rigor en el control pres-
supostari: la centralització de 
les compres és de manual de 
primer curs.
Capítol a part mereix la plaça 
Major. Vam trobar una situació 
de bloqueig: no hi havia direc-
ció política, els serveis tècnics 
municipals estaven superats, la 
relació entre la direcció d’obres 
i les empreses era una guerra 
de guerrilles on els greuges, 
els retrets i el mal “rotllo” era 
més important que la feina, el 
seu finançament penjava d’un 
fil... Poca gent sap la quantitat 
d’hores, gestions, mà esquerra, 
pressions i “bronques” que hem 
necessitat per redreçar el pro-
jecte.
Especialment satisfet estic del 
tema de comunicació: la nostra 
voluntat era potenciar els 
mitjans públics. Vam decidir 
tirar endavant l’acTUAL, set-
manari que ja és una reali-
tat consolidada. Aquesta nova 
situació i el procés de profes-
sionalització de l’administra-
ció ens ha portat a una reor-
ganització del departament 
de comunicació, separant la 
comunicació institucional de la 
gestió dels mitjans de comuni-
cació públics.
Estan a punt els projectes que 
marcaran aquest mandat: l’Audi-
tori, l’edifici de la Plaça Major, els 
usos alternatius del Mercat Vell, 
una nova ubicació dels Serveis 
Socials, una de les escoles 
bressol i una trentena de projec-
tes petits. També s’han desblo-
quejat o estan a punt de fer-ho, 
situacions heretades d’un con-
siderable nivell de complexitat 
com Can Bages, la restauració 
de la Pedrera, el Mapa Escolar, 
l’Espai Tolrà, les ARES (habi-
tatge protegit i un important 
paquet d’equipaments) i, depe-
nent d’altres administracions, 
la sisena i la setena  escola, el 
tercer institut, el desdoblament 
de la carretera, el pàrquing de 
camions, l’arribada del tren...
Déu n’hi do, i encara no ha 
passat ni un any. 

*Regidor de Presidència
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al com s’escau, aquests 
darrers dies hem hagut 
de fer diverses valora-
cions del primer any 

de la present legislatura sota govern 
del PSC. Ho hem fet sense carregar 
a cegues contra els qui són adversa-
ris polítics, i ho hem fet amb coherèn-
cia i certa generositat per responsa-
bilitat política: el PSC fa un any que 
governa a Castellar i nosaltres sabem 
que governar no és fàcil. La valoració 
de l’obra de govern s’ha de fer al final 
del mandat. I falten tres anys.
Ens sorprèn veure l’actitud dels qui 
són avaluats, dels qui governen. Ens 
referim a l’entrevista feta a l’alcalde a 
L’Actual. Llegim com l’alcalde diu, per 
exemple, que una prioritat del seu 
govern és resoldre problemes de la 
gent, escoltar les necessitats, proble-
mes i il·lusions dels ciutadans. Molt 
bé. I què en fem, després? Perquè 
un govern ha de governar, i, si com 

Un any de noves 
idees i il·lusions 

tornades 

Un any 
de  mà  estesa

és el cas, només escolta però no té 
en compte l’opinió de la ciutadania, 
aleshores això no és una qualitat d’un 
govern, és només publicitat.
Diu l’alcalde també, anunciant una 
primícia, que aquest any es licitarà el 
primer Pla d’obres de millora urbana, 
que consistirà en millores a l’asfalt i 
les voreres. Ho trobem molt encer-
tat. Tant, que nosaltres ho vam fer 
durant anys, el que passa és que no hi 
posàvem nom ni sortia a premsa.
Parlant de la relació amb l’oposició, 
l’alcalde anuncia que s’han consen-
suat el 70% de les propostes presen-
tades al ple. Ens podria dir pública-
ment, què és el que s’ha consensuat 
i què no? Més que res perquè dels 
temes importants de debò, no se 
n’han consensuat el 70%, senyor 
Giménez.  Si dins del 70% de consens 
comptem el que són purs tràmits 
administratius, aprovacions inicials, 
mocions, etc., això no compta, no fem 
trampes! Així que tampoc és del tot 
cert que el govern faci un esforç per 
buscar consens. Si de cas, l’esforç el 
fem tots, perquè també des de l’opo-
sició (qualsevol dels tres grups) ha 
cedit i ha aportat possibles solucions 
al desencontre polític. 

Fins aquí quasi ens ho hauríem 
empassat, però després ens deixa 
anar que aquest govern explica pro-
jectes “cosa que no es feia en la legis-
latura anterior”. No volem faltar-li al 
respecte, senyor alcalde, però això no 
és veritat, i vostè i tots els regidors 
que formaven part del consistori la 
legislatura passada, ho saben molt 
bé. Vostè creu realment que el govern 
anterior hauria estat capaç d’aprovar 
una mesura sobre la pedrera, per 
exemple, sense el vot favorable de 
tothom, com han fet vostès? O la ubi-
cació d’una escola? Sap que no. 
El titular, molt periodístic, ens remet 
a l’afirmació de l’alcalde que hi poden 
haver futurs socis de govern i molts, 
maliciosament, lliguem aquesta res-
posta amb la següent, sobre el paper 
que juga el regidor no adscrit tirant a 
trànsfuga, Jordi Roman. L’alcalde diu 
que Roman decideix lliurement. Bé! 
Però, alcalde, ens podria dir com i què 
van negociar fins altes hores de la nit 
(segons va dir al ple d’abril Roman) 
perquè els acabés donant el vot favo-
rable per ubicar la setena escola a les 
pistes de cros? Lliurement, és clar! 

*Portaveu de CiU

l  27 de maig, va fer un 
any de les eleccions que 
van canviar el color del 
govern de Castellar. El 

PSC-PSOE passava a dirigir el muni-
cipi, això sí, sense majoria absoluta i 
obligat a arribar a consensos. Al cap 
de mig any la cosa va canviar i amb el 
suport del trànsfuga n’hi havia prou. 
ERC ha fet una política de mà estesa 
i propostes amb voluntat de consens i 
de millorar la qualitat de vida dels cas-
tellarencs i castellarenques.
Un dels pilars del nostre programa 
electoral van ser els consells de parti-

cipació, i hem presentat el de Cultura, 
amb el reglament consensuat i pendent 
d’aprovació des de fa mesos, el de per-
sones amb discapacitat, aparcat total-
ment per l’equip de govern, el de joves, 
sense notícies. D’altres ja funcionen, 
com la Taula de Mobilitat, amb poc 
rodatge però ja creada i que pot ser de 
molta utilitat.
També vam fer propostes com la de 
soterrament dels transformadors de 
la plaça Major, i malgrat les rialles ini-
cials, sembla ser que ho hem aconse-
guit i seran traslladats a un punt on no 
tapin la masia. O d’altres com definir 
l’illa de l’edifici cultural, el Mercat vell, 
el CEC, l’Esbart, el Casal d’Avis i el Punt 
d’Informació Juvenil com a Illa Cultu-
ral, perquè crèiem que la plaça Major 
ha d’esdevenir un pol cultural potent 
i dinàmic. O l’ordenança de l’aigua, 
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que després d’un ampli consens, s’ha 
portat endavant i amb èxit.
Altres propostes no han anat enda-
vant, com la del Pacte sobre les Infra-
estructures Educatives. Ara potser 
ens hauria ajudat a trobar una millor 
ubicació per la 7a escola, prevista al 
costat de les pistes d’atletisme, gràcies 
al trànsfuga. Tampoc va aprovar-se la 
proposta d’aturar L’Actual fins que no 
es creés el Consell Local de Comunica-
ció, que seguim esperant.
I podria seguir amb més propostes 
que hem fet. El cas és que totes aques-
tes accions han estat pensades per 
arribar a un màxim consens perquè 
pensàvem i seguim pensant, que és 
pel bé de tots , per un Castellar millor. 
Queden 3 anys i molta feina per fer!

*Regidor d’ERC




